
HB-møde den 3. juni kl. 19.00 i KH's klubhus. 
  
Tilstede: Torben Søndergård Nielsen (TSN), René Nielsen (RN), Ronni Dahl (RD), Erik Hansen 
(EH), Søren Svarrer (SS), Kenn Christoffersen (KC), Jesper Vestergaard (JV) 
 
Afbud: Karen-Sofie Bolm (KSB), Carsten Ellegård Thomsen (CET), Jesper Johansen (JJ) 
  

1. Godkendelse af dagsorden, Godkendt 
 

2. Godkendelse af referat fra HB-mødet den 6. maj 2024, Godkendt  
 

3. Orientering fra formanden, TSN, der har været meget fokus på jubilæumsfest og 
lejekontrakt  
– TSN har afventet henvendelse fra SWECO – firmaet som arbejder på udflytningsplanen 
for Næstved havn, men der er ikke kommet noget svar endnu – derfor vil TSN kontakte 
dem i stedet for.  
TSN har fået bekræftelse fra Næstveds borgmester, som kommer og holder tale ved vores 
jubilæumsfest. TSN glæder sig over at vi har en dejlig sejlklub med nogle fint fungerende 
afdelinger – dog halter det lidt i Jolleafdelingen hvor der pt kun er 11 medlemmer. KC 
spørger til Jolleafdelingens fremtid, hvis der ikke kommer flere medlemmer – om man så vil 
reducere tilskuddet, men dette er ikke en mulighed, da det beløb gør at afdelingen kan 
eksistere. Der er god stemning i de enkelte afdelinger.  

 
 

4. Orientering fra hovedkasserer, EH giver en kort status på økonomien – vi er 28 medlemmer  
bagud i forhold til budget. Kranbudget ser fint ud, der mangler lidt serviceløft, men der 
kommer nok mere til. 
I forbindelse med mail, så mener EH at der efterhånden er styr på det. RD har lidt  
udfordringer med sin mail, da den computer RD bruger ikke kan åbne klubbens mail på 
grund af sikkerhed. Det aftales, at RD inden ugens udgang henvender sig EH om, hvordan  
RD tænker en løsning for at modtage mails fra klubben. EH oplyser at webmaster har opsat 
sin mail til at videresende sin mail til sin arbejdsmail, det giver lige pt lidt udfordringer.  
Klubben vil principielt ikke tillade at der videresendes til egne mailprogrammer.  
 
 

5. Nedlæggelse af andelsplads i Yderhavnen, EH, det drejer sig om plads 201, som er den 
inderste plads mod kanalen, ind mod land. Den er tit blokeret når der er gæstesejlere i 
havnen, af den grund vil Yderhavnen lave den om fra andel til en gæsteplads. HB beslutter 
at nedlægge pladsen, andelssummen bliver nedskrevet med 15.000 kr. 
 

6. Status på sagen om fornyelse af lejekontrakten på Ydernæs, TSN, der har været afholdt  
et godt og konstruktivt møde med Næstved kommune, hvor TSN, JJ, RD repræsenterede 
Næstved sejlklub. Kommunen var åbne for at udarbejde et nyt udkast, hvor klubben bliver 
imødekommet med en forhandlingsmulighed ift. vores ønske om at kunne udvide 
beddingspladsen. Der var et punkt omkring forurening, hvor der står skrevet at sejlklubben 
skal rydde op efter sig selv – dette er lidt en udfordring, da klubben er bygget på en 
gammel losseplads. Der var flere punkter i oplægget som NSK har gjort opmærksom på at 
det ønskes ændret, så lige nu ligger bolden hos kommunen.  
 

7. Håndtering af situation, hvor vores regler for at kunne flytte rundt mellem vores  
afdelinger - giver udfordring i YH. Handler om et akut større antal medlemmer fra IH der 
ønsker at komme til YH, begrundet i utilstrækkelig vanddybde i IH., TSN har fået en 



henvendelse fra Carsten, om at der er et øget ønske om at flytte fra Inderhavnen til 
Yderhavnen. EH oplyser at der er en normal praksis, at det ikke koster noget at flytte 
interne medlemmer, men der vil normalt være et lille tab for den enkelte, og det tab har 
Yderhavnen ikke råd til lige nu, da der er bygget nyt klubhus hvor alle pengene er brugt. 
Der bliver snakket bordet rundt, og holdningen er at der ikke skal ændres på nuværende 
praksis om at kunne rykke rundt uden at afdelinger skal mellemregne med hinanden. 
 

8. Status på klubbens jubilæumsfest den 8. juni 2024, TSN, der er blevet udarbejdet en fin 
folder omkring klubbens historie, budgettet til folderen blev holdt grundet et klubmedlem 
som har hjulpet med at trykke folderen.  
Der er et stort fint program for dagen, hvor de 220 tilmeldte får en rigtig fin dag. Der bliver 
opsat 3 telte, der bliver sat festivals toiletter op, der bliver live musik. Forinden vil der blive 
afholdt en reception, hvor klubbens samarbejdspartnere er inviteret. TSN appellere de 
enkelte afdelingsformænd til at finde hjælpere til de forfaldne opgaver der vil være i 
forbindelse med afholdelse af festen – det være sig opdækning, passe bar, oprydning osv. 
– RD foreslår at beddingspladsen bliver taget i brug som P-plads. 
 

9. Næste HB-møde den 9. september  
 

10. Evt.,Intet 
  
Referent: Søren Svarrer 
 


